
 

 

Referat fra ekstraordinært møde i 
Frivillighedsrådet 
Torsdag, den 19. september 2024 kl. 14.00-15.45 i mødelokale 121 på Tønder Rådhus 
 
 
Deltagere:  
 
Poul Erik Hansen, forperson, afbud 
Karin Müller, næstforperson, ordstyrer 
Erik Christensen Jensen 
Irene Feddersen 
Annette Fugleberg Wind 
Børge Hansen Rossen 

Dorte Friis, afbud 
Jørgen Ørbæk Petersen 
Katja Quilty 
 
Mikkel Leth Jespersen, afdelingsleder 
Kirsten G. Nissen, frivilligkoordinator/sekretær 

 
 
 
 
1. Godkendelse af dagsordenen. 
Dagsordenen blev godkendt. 
 
 
2. Høring om udkast til facilitetsstrategi. 
Kultur og Fritidsudvalget har på møde den 14. august sendt udkast til facilitetsstrategien til høring i 
Frivillighedsrådet.  
Rådet skal under punktet udarbejde et høringssvar. 
Bilag:  

• Sagsfremstilling 
• Udkast til facilitetsstrategi 

 
Høringssvar: 
Frivillighedsrådet ønsker, at der kommer mere fokus på den frie leg, og at der er legepladser til mindre børn 
flere steder i kommunen. Rådet mener endvidere, at der er brug for legepladser i boligkvarterer og større 
fokus på legetilbud til turistfamilier. Rådet ser også gerne, at navnegivne stier fx Kløverstier bliver 
vedligeholdt.  
 
 
3. Orientering fra sammenlægningsgruppen v. Børge H. Rossen og Karin Müller. 
 
Det blev oplyst, at Frivilligcentrets bestyrelse havde godkendt forslaget til vedtægterne.  
 
Der blev orienteret om arbejdet i gruppen. Arbejdsgruppen satser på, at vedtægterne kan fremlægges til 
stormødet i november. Forvaltningen skal have undersøgt de juridiske aspekter bl.a. i forhold til, hvilke 
udvalg der skal godkende vedtægterne. Det skal også aftales, hvordan overgangen skal ske, og om årets valg 
til Frivillighedsrådet kan aflyses, samt om det nuværende Frivillighedsråd kan fortsætte indtil det nye træder i 
kraft. 
 
 
 
 



 

 

 
 
4. Vedtægter for den sammenlagte forening af Frivillighedsrådet og Frivilligcenter Tønder  
Frivillighedsrådet drøfter og tager stilling til udkastet til vedtægterne for den sammenlagte forening. 
Bilag: 

• Udkast til vedtægterne for foreningen FrivilligSammen 
 
Frivillighedsrådet diskuterede vedtægterne. Det blev aftalt, at ordet social skulle tilføjes til formuleringen af 
formålet for FrivilligSammen. Vedtægten blev godkendt med denne ændring.  
 
 
5. Den årlige temadag for foreningerne 
Under dette punkt skal Frivillighedsrådet udpege et medlem til temadag-arbejdsgruppen. Frivillighedsrådet 
skal endvidere tage stilling til, om rådet vil bidrage med 5.000 kr. årligt til temadagen. 
 
Det blev oplyst, at det samlede budget til temadagen ville komme op på 65.000 kr. årligt. Kommunens 
udviklingspulje til lokale projekter under Plan og Udvikling, Fritidsforum og Kulturelt Forum ville også bidrage 
til temadagens budget. 
 
Frivillighedsrådet bakkede op om en spændende temadag med gode oplægsholdere for alle frivillige 
foreninger og ville bidrage med 5.000 kr. af rådets budget. Katja Quilty blev udpeget til deltagelse i 
arbejdsgruppen. Temadagen i 2025 afholdes tirsdag den 29. april. 
 
 
6. Frivillighedsrådets årshjul. 
Planlægning af møder og opdatering af årshjulet. 
Bilag: 
• Årshjul 
 
Dialogmødet med Sundhedsudvalget var blevet udsat til den 7. oktober.  
 
 
7. Orientering ved forperson, andre medlemmer og forvaltning. 
 
Stormødet: 
Karin Müller orienterede om dagsordenen for stormødet. Der var et fælles ønske om, at foredraget fokuserer 
på rekruttering og hvordan motivation og trivsel vækkes blandt de frivillige.  
Fremadrettet er Karin Müller og Jørgen Ørbæk Petersen i arbejdsgruppen for planlægning af stormødet. 
Katja Quilty deltager i planlægningen af den årlige temadag. 
 
Det blev aftalt, at Karin Müller forbereder et skriftligt oplæg til orientering om sammenlægningsprocessen, 
som Frivillighedsrådet kan tage stilling til på det næste møde. 
 
8. Eventuelt. 
Der blev orienteret om Trænerakademiet, som er kommet godt i gang. Projektet vil gerne have et medlem 
med i styregruppen fra Frivillighedsrådet. Punktet sættes på dagsordenen til næste møde. 


